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Besvarelse af udvalgsspørgsmål nr. 1 til aktstykke nr. 197 af 22. maj 
2024 fra Folketingets Finansudvalg 
Hermed sendes besvarelse af udvalgsspørgsmål nr. 1 til aktstykke nr. 197 af 
22. maj 2024, som Folketingets Finansudvalg har stillet til justitsministeren 
den 24. maj 2024. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Trine Pertou Mach 
(EL). 
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Udvalgsspørgsmål nr. 1 til aktstykke nr. 197 fra Folketingets 
Finansudvalg: 
 

”Vil ministeren redegøre for, hvorledes budgetoverskridelsen 
vil påvirke resten af politiets virksomhed, herunder særligt 
hvilken indvirkning det vil have på politiets operationelle og 
efterforskningsmæssige virksomhed?”  
 
 

Svar: 
Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 
udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende: 

 
”Rigspolitiet kan oplyse, at IAM-projektets fordyrelse ikke vil 
have betydning for den nuværende operationelle eller 
efterforskningsmæssige virksomhed i politiet. Dette skyldes, at 
IAM-projektet finansieres centralt i Rigspolitiet ved prioritering 
af midler fra en afsat pulje til udviklingsprojekter. Projektet er 
prioriteret højt i Rigspolitiets replanlægning, jf. REU Alm. del 
Bilag 184 (2022-23, 2. samling).  
 
Til baggrund kan Rigspolitiet yderligere oplyse, at Identity & 
Access Management (IAM) handler om sikker og effektiv 
adgangsstyring til IT-systemer for politiets brugere. IAM-
projektet har til formål at erstatte politiets egenudviklede 
adgangsstyringssystem med et standardsystem. Det skyldes, at 
det ikke længere er teknisk muligt at opdatere politiets 
nuværende adgangsstyringssystem, og derudover efterlever det 
nuværende system ikke kravene til moderne brugerstyring, bl.a. 
ift. automatisering af brugerstyring og effektivt tilsyn med IT-
adgange.”  
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